
Minulé pondělí jsem navštívila paní Vavrečkovou na odboru životního prostředí. 
V podstatě jsem se dozvěděla, že město dělá, co může s minimem lidí za málo peněz. 
Má kromě zaměstnanců města k dispozici ještě klienty hmotné nouze - tito lidé za úklid nepobírají 
plat, platí se pouze 1 člověk z ÚP - koordinátor. Dále jsou ještě k ruce problémoví Romové, kteří 
uklízejí za plat, a lidi odsouzení k veřejně prospěšným pracím.  
Město se snaží uklidit všechna místa, na které lidi upozorní. Město by měla upozorňovat i MP, 
protože ta má vlastně největší přehled, ale tady zřejmě spolupráce trošku vázne. Město navíc uklízí 
kolem kontejnerů, kde jsou mnohdy věci, které by tam být neměly. Paní Vavrečková si stěžovala, že 
vozy často vozí vzduch, protože lidi se stále nenaučili odpad mačkat atd. 
  
Ohledně černých skládek: Pokud město přijde na nějakou větší nelegální skládku, řeší tuto spolu s TS. 
Město dá pokyn technickým službám, aby skládku uklidily. Problém je, že většina těch skládek se tam 
brzy po úklidu objeví znovu, ať už se jedná o to prostranství před Ternem, nebo v různých zapadlých 
částech Opavy, kde přebývají bezdomovci. A aby se skládky uklízely pořád dokola, na to nejsou 
prostředky. Tady v podstatě chybí systémové řešení: bezdomovce nejde pokutovat, nelze jim nařídit 
veřejně prospěšné práce, protože ti lidi prostě nemají pojem o čase, nejsou schopni někam přijít  
a plnit úkoly. Bohužel tak občané doplácí na pár jedinců, na které jsou (jak jsem pochopila) všechny 
instituce krátké… 
  
Paní Vavrečková mě ujistila, že město uklízí i pozemky, které městu nepatří, například pozemky drah. 
Ani finance ani počet pracovníků na víc nestačí. Jen tak na okraj jsme se shodly v tom, že poplatek za 
odpad je dost nízký, ale to už je asi spíš politická záležitost… 
  
Jinak jste si asi všimli, že pozemek před Ternem byl uklizen - a to zaměstnanci samotného 
supermarketu. Bohužel to vypadá, že pořádek nebude mít dlouhého trvání. Paní vedoucí Terna mě 
ujistila, že je ten problém tíží více než mě ☺, chápou, že je to jejich vizitka, volají pravidelně MP, 
několikrát už to prostranství uklidili, ale jak už bylo zmíněno výše, s bezdomovci nikdo nic moc 
nenadělá… 
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